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A Magyar Fürdőkultúra Nap-
ját ünnepelték első ízben, mi-
után a Magyar Fürdőszövet-
ség kezdeményezésére ezen-
túl október második szombatja 
a Magyar Fürdőkultúra Napja 
lesz. A dél-alföldi ünnepséget a 
Szarvasi Gyógyfürdő közössé-
ge szervezte, a fürdő igazgatója, 
dr. Demeter László a Liget Ho-
tel konferenciatermében üdvö-
zölhette a meghívást elfogadó 
fürdővezetőket, szakembereket, 
politikusokat. Demeter Lász-
ló bevezető gondolataiban arra 
az állítására hozta a példákat, 
miszerint Szarvas vízben jó. A 
példák között a Holt-körös, az 
első ártézi kút, a gyógyvizek és 
a vízzel kapcsolatos városi ku-
tatóintézetek szerepeltek. A ta-
nácskozás résztvevőit köszöntve 
Babák Mihály, Szarvas polgár-
mestere hajtott fejet a magyar 
fürdőkultúra jelenkori képvise-
lőinek munkája előtt, köszön-
ve, hogy elfogadva a meghívást, 
ellátogattak Szarvasra. Kérte 
a szakembereket, törekedjenek 
párbeszédre a politikával, adja-

nak „megrendeléseket” a politi-
kusoknak, hogy az ágazat a la-
kossági jóléti szolgáltatás mel-
lett virágzó gazdasági üzletág is 
lehessen Magyarországo, a Dél-
Alföldön. A polgármester szava-
it követően dr. Demeter László 
beszámolt a fürdőben ezen a na-
pon zajló ünnepi eseményekről, 
melyeket a közönség a Magyar 
Fürdőkultúra Napjának tisztele-
tére félárú belépővel kisérhetett 
fi gyelemmel. E napon játszot-
ta a Szarvasi Úszó Sport Egye-
sület vízilabdacsapata első NB 
II-es mérkőzéseit, e napon ad-
ták át az egyesület beruházá-
sában megvalósított időmérő 
rendszert és fordulófalat, úgy-
hogy ezentúl a Szarvasi Fürdő 
akár európa-bajnokság megren-
dezésére is alkalmas – mondta 
az igazgató. A konferencia dr. 
Ákoshegyi Györgynek, a Ma-
gyar Fürdőszövetség elnökének 
előadásával folytatódott. Elő-
adásában a kultúrák és a víz, a 
víz és a fürdőkultúra kapcsola-
tát boncolgatva igyekezett be-
mutatni munkájuk összetettsé-

Szarvas vízben jó

gét, sokszínűségét. Örömmel 
üdvözölte az Új Széchenyi-Terv 
azon elemét, amely várhatóan 
a meglévő fürdők korszerűsíté-
sét helyezi majd a középpontba. 
Ebéd előtt még három előadást 
hallgathattak meg a konferen-
cia résztvevői: dr. Grabarits Ist-
ván, a Magyar Gyógyszerésze-
ti Társaság elnöke a „Gyógy-
források és gyógyfürdők a ma-
gyar gyógyszerészet történe-
tében” címmel, Szita Gábor a 
Magyar Geotermális Egyesület 
elnöke „Se hall, se lát politika 
.. Politika?” címmel, míg Mé-
száros László a Magyar Fürdő-

szövetség Minősítő Bizottságá-
nak elnöke „A fürdők csillagai” 
címmel tartott előadást. Az ün-
nepségen adott át dr. Demeter 
László díszoklevelet azoknak, 
akik a fürdőkultúra ápolásá-
ban kiemelkedő munkát végez-
tek. Ezen a napon minősítette a 
Magyar Fürdőszövetség Minő-
sítő Bizottsága a Szarvasi Für-
dőt, melynek eredményeként 
az uszoda a maximális 4 csilla-
got kapta, a gyógyfürdő pedig 3 
csillagossá vált. Ez utóbbi leg-
magasabb minősítéséhez még 
hiányzik a külső medence és a 
gyógyszálló.

Az idén 110 ezer tonna körül lesz az éves 
pulykavágás, amelyből 37 ezer tonnát vár-
hatóan a Gallicoop fog teljesíteni, és ezzel 
a legnagyobb hazai termelő marad.

A 2009. január-augusztus időszak árbe-
vételéhez (16,7 milliárd forint) viszonyítva 
az idei év azonos időszakában a Gallicoop 
Pulykafeldolgozó Zrt. 1,1%-kal tovább nö-
velte forgalmát, így 16,9 milliárd forintot 
könyvelhetett el. A vállalat költségmegta-
karításainak köszönhetően az adózás előtti 
eredmény közel négyszeresére emelkedett.

2010 első nyolc hónapjában az egész ha-
zai baromfi termelés 274 ezer tonna, ezen 
belül a pulykatermelés 68 ezer tonna volt. 
Az elmúlt években a baromfi feldolgozók 
nagy részének folyamatos bezárása is hoz-
zájárulhatott többek között ahhoz, hogy 
2009 azonos időszakához képest a teljes 
hazai baromfi termelés 2,3%-kal, ezen be-
lül pedig a pulykatermelés 6,2%-kal csök-
kent. A cég 2010. I-VIII. hóban 25 ezer ton-
na élőpulyka termeléssel az összes barom-

fi nak 9%-át, a pulykatermelésnek pedig 
37%-át adta, és ezzel a hazai termelők kö-
zött az első helyet foglalja el. A pulykafel-
dolgozó az idén augusztus végéig 14,6 ezer 
tonna pulykahúst értékesített, ami a tava-
lyi év ugyanezen időszakához viszonyítva 
11,3%-os emelkedést jelent, és nagymér-
tékben előmozdította a hazai húsértékesí-
tést.

Ugyanakkor a vállalat a hazai felvevő-
piac mellett fontosnak tartja megőrizni a 
meglévő exportpiacokat, továbbá több kül-
földi piacon is megveti lábát. A Gallicoop 
már 21 éves fennállása óta szállít külföldre 
is, jelen pillanatban a cég teljes árbevétel-
ének 35%-át teszi ki az export. Erdélyi Ist-
ván, a Gallicoop Zrt. elnök-vezérigazgató-
ja így fogalmazott: „Legnagyobb felvevő-
piacainknak Kínát és Oroszországot sze-
retnénk megnyerni, ahol az utóbbi évek-
ben jelentősen megnőtt a pulykahús irán-
ti igény. Oroszországban például a tavalyi 
250 tonnás szállítmányt 1 400 tonnára kí-

Töretlenül szárnyal a Gallicoop
A belföldi piac mellett új piacokat keres a pulykafeldolgozó

A Gallicoop Pulykafeldolgozó Zrt. a 2010-es év első nyolc hónapjában az előző év 
azonos időszakához képest 1,1%-os árbevétel növekedést ért el annak ellenére, hogy 
a teljes hazai baromfi termelés 2,3%-kal, ezen belül pedig a pulykatermelés 6,2%-
kal csökkent. – áll a B&D ComMedia Kommunikációs Iroda által közzétett saj-
tóközleményben. A Magyarországon jelenleg is stabilan piacvezető, 48%-os piaci 
részesedéssel rendelkező vállalat árbevétele 16,9 milliárd forint volt 2010. január-
augusztus időszakban, amelyre többek között az értékesített pulykahús mennyiség 
11,3%-os emelkedése is nagy hatást gyakorolt. A cég a hazai és meglévő exportpo-
zíciók megőrzése mellett nagy fi gyelmet szentel az új exportpiacoknak, amelynek 
eredményeként a pulykafeldolgozó export árbevétele közel 21%-kal volt több mint 
2009 azonos időszakában.

vánjuk bővíteni. Ezen kívül fontos Euró-
pán belül a francia, spanyol, görög, bolgár, 
valamint ukrán piac is.” A húsexportot te-
kintve a legjelentősebb árucikk a pulyka-
mell (az export értékének 70%-a), és leg-
fontosabb célpiacai Ausztria, az Egyesült 
Királyság, Hollandia, Olaszország, Svájc 
és Szlovénia. Ezen országokban az egész-
ségtudatos táplálkozás elterjedésének kö-
szönhetően a zsírszegény, fehérjedús puly-
kamell iránti kereslet növekszik. A má-
sik szignifi káns exporttermék a pulyka 
felsőcombfi lé (az exportérték 20%-a), ami 
alapvetően továbbfeldolgozási alapanyag.

A piacvezető Gallicoop szerint 2010 első 
nyolc hónapjának legnagyobb eredménye, 
hogy a globális pénzügyi és gazdasági vál-
ság ellenére jelentősen nőtt a cég belföl-
di piacrészesedése, és az exportárbevétel 
is 20,9%-kal (volumenben 29%-kal) emel-
kedett a tavalyi azonos időszakhoz képest. 
Erdélyi István úgy véli, hogy idén is a vár-
hatóan 34%-os részesedéssel a legnagyobb 
hazai termelő lehet a vállalat, hiszen a 110 
ezer tonna körüli hazai pulykavágásból a 
Gallicoop várhatóan 37 ezret fog teljesíteni, 
továbbá hozzátette, hogy a társaság 2011-
ben is hasonlóan jó eredményekre számít.


